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У Бечу је 24. и 25.  фебруара 2011. године одржано  десето зимско засједање 
Парламентарне скупштине ОЕБС-а на којем је учествовала и Делегација 
Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине у ПСОЕБС-у: Бранко Зрно, 
предсједавајући Делегације, Шемсудин Мехмедовић, први замјеник предсједавајућег 
Делегације, Драго Љубичић, други замјеник предсједавајућег Делегације, и Јелена 
Рајаковић, секретар Делегације.  
Парламентарци држава чланица Организације за европску безбједност и сарадњу 
разматрали  су актуелна збивања у области безбједности, сарадње, економског развоја 
и хуманитарних  димензија, а посебна тема засједања било је стање у Сјеверној 
Африци. 
На почетку засједања присутнима се обратио Петрос Ефтимиу, предсједавајући 
ПСОЕБС-а, који је нагласио да је ово вријеме посебно важно за ОЕБС у цјелини, 
будући да се та организација налази у некој врсти кризе и периоду преиспитивања 
своје улоге и значаја. Он је истакао да су у оквиру Крфског процеса, а потом и на 
самиту у Астани владе држава чланица ОЕБС-а дискутовале о начинима побољшања 
стања али да нису предузете мјере које би до тога и довеле. Као резултат тога, ОЕБС је 
доведен у стање кризе, гдје је будућност и релевантност организације доведена у 
питање, истичући као главни проблем непосједовање одговарајућих механизама  
којима би се ОЕБС могао послужити приликом суочавања са главним изазовима 
данашњице: трговина људима, енергетска безбједност, међународни организовани 
криминал, итд. Он је позвао присутне парламентарце да се боре за ову организацију и 
заложе се за њено обнављање. Као изузетно важан корак у том процесу, г. Ефтимиу је 
истакао избор сљедећег генералног секретара ОЕБС-а, те утицај на владе држава 
чланица да се у ОЕБС бирају и шаљу квалитетни политичари. 
Аудрониус Ажубалис, министар спољних послова Литваније и предсједавајући  
ОЕБС-а, такође се заузео за јачање сарадње и заједничког рада свих држава чланица 
ОЕБС-а, како би он постао ефикаснији, те истакао да се обавезе и циљеви ОЕБС-а, на 
основу Хелсиншког процеса, морају више остваривати. 
Он је осудио је насиље над цивилима у Либији и затражио престанак, како је навео, 
бруталног насиља над становништвом. 
Након заједничке сесије одржан је састанак Комитета за  политичка питања и 
безбједност, на којем је презентована Декларација из Осла (усвојена на годишњем засједању 
ПСОЕБС-а у Ослу, у јулу 2010), која се састоји од резолуција усвојених на три комитета. 



Презентован је рад Форума за безбједносну сарадњу, као и активности ОЕБС-а у централној 
Азији. Вођена је дискусија о ситуацији у Киргистану те о реформама ОЕБС-а. 
Такође су делегиране теме које ће бити разматране на наредном годишњем засједању  
(Београд, јули 2011).  
На  састанку Комитета за економске послове, науку, технологију и животну средину 
разматране су препоруке из Декларације из Осла те се расправљало о начинима борбе 
против трговине људима. 
Током састанка Комитета за демократију, људска права и хуманитарна питања вођена 
је дискусија о ситуацији у Бјелорусији, те презентовани извјештаји о изборима у тој земљи. 
Током засједања покренуто је и неколико националних иницијатива. 
Током сједнице, стална делегација Скупштине Србије затражила је да се ПСОЕБС 
дубље позабави темом киднаповања људи и трговином људским органима. Посланица 
Гордана Чомић  је током дебате саопштила резултате које је у свом извештају изнио 
специјални извјестилац Савјета Европе за Косово Дик Марти, и затражила од ОЕБС-а 
да се дубље бави темом тог злочина. Она је истакла да ће сачекати  истрагу, али  да 
због жртава тог злочина сматра да је важно да се ОЕБС бави киднаповањем људи и 
црним тржиштем органима, без обзира у којем контексту и на којој територији. Она је 
изразила очекивање да ће на  годишњем засједању ПСОЕБС-а, које ће ове године бити 
одржано у Београду, у резолуцији коју ће ОЕБС припремити бити ријечи и о томе, тако 
да државе чланице покрену расправу о овој теми у својим националним  
законодавствима, у вези са црним тржиштем и трговином људским органима. 
        Другог радног дана Парламентарне скупштине одржана је сједница Сталног 
комитета и заједничка сједница три општа комитета. На сједници Сталног комитета, 
након обраћања предсједнице аустријског парламента Барбаре Прамер, присутнима су 
изложени извјештаји предсједника, директора трезора и генералног секретара, као и 
извјештаји посматрачких мисија ОЕБС-а о току изборног процеса у Азербејџану, 
Молдавији и Бјелорусији. Чланови Сталног комитета усвојили су и шест амандмана на 
постојећи текст Пословника ПСОЕБС-а. 
Током заједничке сједнице три општа комитета вођена је дебата о теми: "Имиграције, 
интеграције и мултиетнички дијалог у ОЕБС-у", гдје су се учесници изјаснили да 
мултиетничност не смије бити посматрана као проблем, већ као предност за све 
чланове друштва, као и да се процесс миграције мора одвијати унутар законског 
оквира који је прилагођен и мигрантима и земљама домаћинима.  
       На истој сједници усвојена је и заједничка изјава чланова Парламентарне 
скупштине у којој се наводи да ПСОЕБС изражава најдубљу забринутост због сукоба и 
насиља у сјеверној Африци, као и због неприхватљиве репресије коју спроводи 
Гадафијев режим у Либији. У изјави се даље истиче подршка принципима демократије, 
слободе и људских права као и спремност ОЕБС-а да са осталим међународним 
организацијама (УН, ЕУ, Арапска лига) учествује у спречавању даљег избијања немира 
и санирању тренутног стања у поменутим земљама. Усвајању изјаве претходила је 
дебата о ситуацији у Египту, Тунису и Либији.                                                                                                            
 
                                                                                                             Извјештај припремила 
                                                        секретар Делегације ПСБиХ у ПСОЕБС-у               
                    
                                                                                                                 Јелена Рајаковић 
 
 
 
*Извјештај одобрио г. Бранко Зрно, предсједавајући Делeгације ПСБиХ  у ПОЕБС-у. 

 



 

Доставити: 
-Колегијуму Представничког дома 
-Колегијуму Дома народа 
-Комисији за спољне послове Представничког дома 
-Комисији за спољну и трговинску политику Дома народа 
-Члановима делегације ПСБиХ у ПСОЕБС-у 
Копија: Министарство иностраних послова БиХ 
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